
Beantwoording vragen over de Nota van Uitgangspunten sport- en beweegbeleid

Partij Vraag Reactie
D66 De fractie van D66 heeft geen wensen en bedenkingen over de 

uitgangspunten voor het nieuwe Sport en Bewegen beleid. We 
zijn erg tevreden over de stukken die er tot nu toe liggen en de 
ontwikkelingen die tot nu toe in gang zijn gezet.

Wel willen we graag wat aandachtspunten meegeven voor het 
proces van totstandkoming van het beleid en extra aandacht 
voor een paar aspecten van het beleid: 

Nu geen RTG ivm de bijzondere omstandigheden, maar wel als 
concept beleidsplan er ligt: Door de huidige omstandigheden is 
het niet mogelijk om met verenigingen te spreken over hoe zij 
denken over de geformuleerde uitgangspunten. Zij zijn echter 
wel goed betrokken en zitten op een lijn met de uitgangspunten, 
getuige het sportakkoord dat door maar liefst 83 organisaties 
ondertekend is. Waarvoor complimenten. Ons voorstel zal zijn 
om nu wel door te zetten en op het moment dat het concept 
sportbeleid er ligt een RTG te beleggen met de betrokken 
organisaties, zodat we als raad voordat zij tot besluitvorming 
over gaat kan horen hoe zij tegen dit beleid aan kijken.

In het lokale sportakkoord staan veel acties waarbij de gemeente 
direct of indirect een rol speelt. Deze zijn vertaald naar de nota 
van uitgangspunten voor het nieuwe sport- en beweegbeleid.
Alle ondertekenaars hebben een mail ontvangen met een link 
naar de nota van uitgangspunten en een uitnodiging om een 
eventuele inspreektekst richting de griffie te sturen. Reactietermijn 
is 31 maart.

Wanneer de nota van uitgangspunten door uw raad is vastgesteld 
zullen wij het beleid verder vormgeven en invullen en aan uw raad 
voorleggen. Uiteraard gaan ook wij graag in gesprek met 
betrokken organisaties wanneer de omstandigheden dit weer 
toelaten. 

Er zijn een kerngroep en 3 werkgroepen opgericht om verder 
invulling te geven aan de acties uit het Sportakkoord Overbetuwe. 
De kern- en werkgroepen zijn bij uitstek de kanalen waar wij het 
beleid kunnen toetsen. Beleid dat voortkomt uit het proces dat wij 
al met een groot aantal organisaties doorlopen hebben.

D66 Graag SMART beleid: Graag willen we aandacht voor het 
SMART formuleren van het nieuwe beleid. Er staan al veel 
indicatoren in de stukken vermeld, maar nergens zijn nog 
concrete doelen geformuleerd die met deze indicatoren 
meetbaar worden. (neem bijvoorbeeld het doel sportdeelname, 
als weergegeven wordt hoeveel procent dit is en wat de 
ontwikkeling is, zegt dat nog steeds niks over het al dan niet 
bereiken van het doel, tenzij het doel is: we willen in Overbetuwe 
in 2025 een sportdeelname onder de doelgroep tot 12 jaar van 
60%.

Het betreft hier een nota van uitgangspunten. In de uiteindelijke 
beleidsnota zullen wij doelen van het sportbeleid zo concreet 
mogelijk opstellen.
Bij de stukken die wij aanleverden zit ook de 0-meting 
Overbetuwe sportbeleid. Relevante beleidsdoelen baseren wij op 
deze meting. Uiteraard is het voornemen om dan ook een ‘1-
meting’  te doen. 



D66 Aanbevelingen terug laten komen in beleidsnota: in de stukken 
die we nu als raad hebben gehad staan veel aanbevelingen. We 
zien deze graag weer allemaal terug in de beleidsnota (niet 
zozeer dat ze allemaal opgepakt moeten worden, maar wel om 
aan te geven wat met deze aanbevelingen wordt gedaan en als 
er niets mee wordt gedaan waarom niet).

De aanbevelingen zoals die volgen uit de evaluatie van het vorig 
beleid zijn verwerkt in de uitgangspunten. Deze en anderen 
komen vanuit deze nota van uitgangspunten terug in het 
uiteindelijke sport- en beweegbeleid.

D66 Accommodatiebeleid voor sportclubs: Graag willen we weten 
wanneer het accommodatiebeleid voor sportclubs opgesteld 
gaat worden. We hebben gezien dat het geen onderdeel uit zal 
maken van het sportbeleid. We zien in de stukken terug dat in 
het eerste kwartaal 2021 de nieuwe tarieven voor huren van 
velden etc bekend worden gemaakt op basis van nieuw beleid, 
maar het (eventueel aangepaste) beleid dat hieraan ten 
grondslag ligt: wanneer komt dat in de raad?

Er komt geen apart accommodatiebeleid voor sportclubs. Het 
onderzoek dat leidt tot meer inzicht in kosten, inkomsten en 
(maatschappelijke) baten voeren wij in 2020 uit. Dit is gebaseerd 
op de Visie op Vastgoed die uw raad in 2018 vaststelde. 
Welke verschillende regimes wij willen voeren en welke 
percentages van kostprijs wij willen hanteren verwerken wij  in het 
sport- en beweegbeleid.

D66 Integraliteit: We willen graag weten hoe vorm gegeven wordt 
aan de integriteit met andere beleidsvelden. In het bijzonder het 
eerstvolgende ‘aanpalende’ beleid dat op de planning staat: 
kwaliteit van de openbare ruimte/openbaar groen. In de 
uitgangspunten wordt immers aangegeven dat de openbare 
ruimte moet uitnodigen om te bewegen.

Beide (sport- & beweegbeleid en kwaliteit openbare ruimte) 
kennen hun vertrekpunt in de Omgevingsvisie. Hierin staat het 
volgende: “Door kwalitatief groen in de kernen te behouden en
toe te voegen, werken we aan meer klimaatbestendige dorpen en 
verbeteren we de leefomgeving en de natuurlijke diversiteit. Ook 
proberen we met een andere inrichting van de ruimte gezond
gedrag te bevorderen en bij te dragen aan een betere 
leefkwaliteit.”  Hiermee wordt op een hoger niveau vorm gegeven 
aan integraliteit. Meer concreet is een openbare ruimte die 
uitnodigt tot bewegen een verkeersveilige en sociaal veilige 
openbare ruimte. 

Het Kenniscentrum Sport en Bewegen schreef een Whitepaper 
over een beweegvriendelijke inrichting openbare ruimte. Deze 
brengen wij ook in bij het opstellen van het Kwaliteitsplan 
Openbare Ruimte

Zie verder ook paragraaf ‘afbakening’ op bladzijde 4 van de nota 
van uitgangspunten..



GBO GBO vraagt al geruime tijd naar de sportnota. De nota lijkt er nu 
eindelijk aan te komen.  Bij Nota Uitgangspunten Sportbeleid is 
te lezen het “Waarom, Hoe en Wat” van de doelen. 

Kunt u aangeven wat doelen zijn?

Het overkoepelende doel van het sport- en beweegbeleid 
formuleren wij op pagina 3 van de nota van uitgangspunten 
(Waarom, Hoe en Wat). Dit hogere doel werken wij uit naar 
concrete en meetbare doelen in de nieuwe beleidsnota. Doelen 
die zijn gebaseerd op de uitgangspunten voor het beleid, 
uitgesplitst naar de vier thema’s van het sportakkoord.

Zie ook de reactie bij de vraag van D66 over SMART 
beleidsdoelen.

GBO Eerder is gesproken over aandacht voor topsport, wordt topsport 
ook als doel of als subdoel meegenomen?

Wij zien voor onszelf geen rol bij het faciliteren van individuele 
topsporters. Wel in het creëren van een goede voedingsbodem 
voor topsport: een brede basis van sportende jeugd. Een jeugd 
die vaardig in bewegen is en talentontwikkeling die inspireert tot 
topsport.

Wij hebben gesproken met Topsport Gelderland. Zij adviseren 
gemeenten gebruik te maken van het Gelders Model Voor 
Talentontwikkeling en zijn blij dat wij dat in ons beleid willen 
opnemen. Ook spraken wij met enkele erkende talenten uit onze 
gemeente. Zij krijgen ondersteuning van Topsport Gelderland. In 
Overbetuwe kunnen zij op hun beurt jeugd inspireren o.a. door 
Toppers op School.

GBO Welke invloed heeft het coronavirus op de planning van het tot 
stand komen van de sportnota?

Na het vaststellen van de uitgangspuntennota door uw raad gaan 
wij aan de slag met het opstellen van de beleidsnota. De 
gemeentelijke organisatie werkt momenteel deels vanuit huis en 
met hulpmiddelen voor overleggen op afstand. Een gesprek met 
sport- en beweegaanbieders o.a. via een RTG is op dit moment 
lastig. Afhankelijk van hoe lang de huidige maatregelen van 
kracht blijven zou een RTG wellicht pas na de zomer plaats 
kunnen vinden. In het voorstel aan uw raad is de planning als 
volgt: Wanneer uw raad instemt met de uitgangspunten voor het 
sport- en beweegbeleid werken wij deze uit naar een beleidsnota. 



Deze ronden wij voor de zomer van 2020 af zodat uw raad 
hierover in het najaar (Q3) kan besluiten. Wij trachten deze 
planning in stand te houden.


